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Milé sestry a bratia v Kristovi

V uplynulom týždni zomrel jeden z velikánov svetovej politiky – Michail Gorbačov. Pri tej príležitosti 
televízie odvysielali dokument, ktorý vznikol rok – dva pred jeho smrťou. V ňom sa okrem iného 
priznáva, že po smrti milovanej manželky stratil zmysel svojho života. Hovoril, že ich vzťah mu bol 
tým najcennejším, jeho život po jej smrti zostal prázdnym. Dá sa to pochopiť, na druhej strane nás 
potom prekvapia Ježišove tvrdé slová: Ak niekto miluje svojho otca, matku, ženu, deti, sestry a bratov 
viac ako mňa, nemôže byť mojím učeníkom. Ako máme týmto slovám evanjelia rozumieť? 

Láska nie je niečo, čo je možné počítať. To pripomína už známa rozprávka Soľ nad zlato. Hovorí sa v 
nej, že láska nie je zlatom, ktoré môžeme hromadiť, počítať – tak, aby ho bolo čím najviac, čo - ak sa 
o to aj človek pokúsi – ho v konečnom dôsledku vedie len k stálej nespokojnosti. Láska je skôr soľou – 
je potrebná, bez nej sa nedá, dodáva chuť všetkému, ale vzácnosť soli sa nemeria množstvom, skôr 
jej kvalitou, tým že vôbec je - naopak veľké množstvo by mohlo byť na škodu. Láska je teda niečím , 
bez čoho sa nedá, esenciou, ktorá dodá chuť celému. A tak aj Ježišove slová kto miluje niekoho viac 
ako mňa nie je ma hoden nemáme chápať mechanicky, merať lásku počítať, porovnávať nejakým 
pomyselným metrom. 

Ježiša na základe slov dnešného evanjelia môžeme rozumieť ako toho, ktorý chce naše vzťahy 
posvätiť – dať im zmysel. Chce im dodať im hĺbku: dokonca aj  vtedy, keď sa už ony ľudsky zdajú byť 
nemožné. Ježiš nás chce oduševniť, posilniť na našej ceste, posvätiť naše úsilie. Nechce strhnúť na 
seba všetku našu pozornosť, ale chce aby sme ho na našej ceste životom nasledovali. Ježiš na inom 
mieste hovorí: Hľadajte najprv kráľovstvo božie – a ostatné sa vám pridá. Pozýva nás na cestu za 
kráľovstvom lásky, pravdy, spravodlivosti a pokoja. Cesta za týmto kráľovstvom nám môže naplniť 
život a týmto spôsobom nám aj dáva život.

Zároveň vie, že cesta, na ktorú nás pozýva, nie je jednoduchá cesta – na tejto ceste sa ľahko 
dotkneme aj sklamania, že často býva neďaleko nás aj znechutenie. Preto brzdí našu prílišnú horlivosť 
a pripomína, že cesta nasledovania je skôr beh na dlhú trať. Je potrebné vopred si zrátať sily, byť si 
vedomý aj prekážok, ktoré nás môžu postretnúť. Potrebná je rozvážnosť a určitá opatrnosť a práve to 
nám dnešné evanjelium chce pripomenúť. Pripomína, že sa jedná o namáhavú cestu. 

Zároveň tento zápas aj niečo stojí, nie  je od neho odmysliteľný ani kríž. Kríž nepostihol len Krista, 
týka sa aj nás. Ani Kristus nemohol obísť smrť – on ju však premohol: Pre Ježiša smrť bola chvíľa lásky, 
tej najväčšej lásky, v ktorej dával svoj život pre ľudí. A tak posledným slovom nebola smrť ale 
zmŕtvychvstanie. 

Ježiš aj nás volá na túto cestu. Nechce nás trápiť. Nechce nás ani ponižovať . Naopak, chce aby sme 
mali život, aby sme ho mali v plnosti. Na tejto ceste nás nesmie pomýliť ani bolesť. Kristus nesľubuje 
ľahký, ale plný život. Chce nám priniesť opravdivú radosť. Mnohí, ktorí sa na túto cestu vydali už 



zakúsili, že je to naozaj kráľovská cesta. Kráľovská cesta kríža, ako ju nazvali mnohí mystici. 
Evanjelium je naozaj posolstvo radosti, nie smútku. Je ale posolstvom hlbokej radosti. 
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